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aan SVEN GATZ
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, MEDIA, JEUGD EN BRUSSEL

Resolutie historisch geweld op en misbruik van kinderen   -  Mediarichtlijnen

In 2013 kwamen zeer ernstige feiten aan het licht over misbruik en geweld op kinderen 
vanaf de jaren 50 tot de jaren 90, onder meer in jeugd- en onderwijsinstellingen. In 
navolging daarvan gaf de Vlaamse minister van Welzijn de opdracht tot oprichting van 
een expertenpanel, dat zich over de problematiek zou buigen. Het panel stond onder 
leiding van kinderpsychiater Peter Adriaenssens en legde op basis van zijn bevindingen 
uiteindelijk een rapport voor aan het Vlaams Parlement. Dat rapport werd uitvoerig 
toegelicht en besproken in de commissie Welzijn.

Uit die besprekingen vloeide een resolutie voort betreffende de erkenning van 
slachtoffers van historisch geweld en misbruik in jeugd- en onderwijsinstellingen in 
Vlaanderen en het omgaan met geweld in het algemeen. Deze resolutie werd door het 
Vlaams Parlement goedgekeurd op 2 april 2014 (stuk 2475 (2013-2014) -nr.3).

In deze resolutie wordt onder meer gesteld dat onderzocht moet worden of berichtgeving 
over geweld op en misbruik van kinderen en jongeren of zelfs soaps of films met geweld 
ten aanzien van kinderen en jongeren het voorwerp kunnen uitmaken van 
mediarichtlijnen naar het voorbeeld van de richtlijnen over berichtgeving rond zelfdoding. 
Een minimale vereiste is een verwijzing naar het meldpunt 1712.

In verband daarmee lees ik in de beleidsnota Media het volgende: “De Raad voor de 
Journalistiek vervult een belangrijke rol inzake zelfregulering in de media. De Raad is 
uitgegroeid tot een vaste waarde binnen de Vlaamse mediasector, waar alle uitgevers en 
omroepen in verenigd zijn. Ik hecht veel belang aan de journalistieke beroepsethiek, 
bijvoorbeeld in het kader van berichtgeving over slachtoffers of het afbeelden van 
personen. In die optiek vraag ik blijvende aandacht voor de richtlijn in verband met de 
berichtgeving over zelfdoding. Ik schat de meerwaarde van de Raad voor de Journalistiek 
als zelfregulerend orgaan voor de volledige mediasector hoog in.”

1. Op welke wijze zal de minister, met respect voor de zelfregulerende rol die hij 
toekent aan de Raad voor de Journalistiek, gevolg geven aan de vraag met 
betrekking tot het opstellen van mediarichtlijnen voor de berichtgeving over geweld 
op en misbruik van kinderen?

2. Welke stappen heeft de minister al ondernomen om de verschillende media een 
verwijzing te laten opnemen naar het meldpunt 1712 bij berichtgeving, programma’s, 
publicaties, enzovoort over geweld op en misbruik van kinderen, analoog aan de 
verwijzingen naar de Zelfmoordlijn bij berichtgeving over suïcide?



SVEN GATZ 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, MEDIA, JEUGD EN BRUSSEL

ANTWOORD
op vraag nr. 132 van 24 februari 2015
van KATRIEN SCHRYVERS

1. Zoals u zelf aangeeft in uw vraag, wil ik het systeem van zelfregulering door de media 
ten volle respecteren. De Raad voor de Journalistiek, waarin naast de journalisten en 
de uitgevers, omroepen en persagentschappen ook de samenleving vertegenwoordigd 
is, speelt daarin een cruciale rol.
De Raad voor de Journalistiek werkt, in opvolging van het rapport pers-slachtoffers, 
aan een nieuwe richtlijn over de relatie tussen pers en minderjarigen. De Raad 
overlegt daarover overigens met het Kinderrechtencommissariaat en met andere 
verenigingen zoals de vzw Rondpunt, die ijvert voor een goede opvang van alle 
verkeersslachtoffers in Vlaanderen en richt zich tot alle direct en indirect betrokkenen 
bij verkeersongevallen. De Raad zou samen met het Kinderrechtencommissariaat 
tegen het najaar ook een folder uitgeven met concrete tips voor journalisten over de 
relatie pers-minderjarigen.
Ik ben ervan overtuigd dat de Raad voor de Journalistiek de bekommernissen van de 
samenleving ernstig neemt en geeft op deze manier concreet gevolg aan het rapport 
pers-slachtoffers. 

2. Ik merk in de praktijk dat media in een aantal gevallen, afhankelijk van context, 
situatie en onderwerp, verwijzen naar het meldpunt 1712. Of ze dat ook systematisch 
moeten doen bij geweld op en misbruik van kinderen, zoals de Raad voor de 
Journalistiek aanbeveelt in geval van zelfdoding, laat ik aan de media zelf over.
Zoals blijkt uit mijn antwoord op uw eerste vraag, werkt de Raad voor de Journalistiek 
aan een nieuwe richtlijn over pers en minderjarigen. Het komt aan de Raad toe om uit 
te maken of, in welke gevallen en in welke mate hij media en journalisten aanbeveelt 
om te verwijzen naar het meldpunt.
Zoals gezegd, overlegt de Raad over de nieuwe richtlijn met verschillende 
organisaties, waaronder het Kinderrechtencommissariaat. Ik ben ervan overtuigd dat 
het commissariaat alle aspecten in het belang van kinderen bij die gesprekken onder 
de aandacht zal brengen.


